
Kjære gode Sorop,mister i Skien-Porsgrunn Sorop,mistklubb, Sorop,mister fra 
naboklubbene og andre gjester.  

Hjertelig *l lykke med 75 års jubileet! 75 år som en meget ak*v klubb!  

Skien Sorop*mistklubb ble etablert – chartret - den 08.10.1948 av Føderasjonspresident Mary 
Barrat Due fra Norge – som den 5. i rekken av norske klubber. Mary Barrat Due fra Oslo var 
unionspresident i perioden 1946-1948. 

Navnet Skien Porsgrunn kom først i 1956, da hadde klubben fåD like mange medlemmer fra 
Porsgrunn som fra Skien.   

Dere er en ak,v klubb med 25 engasjerte medlemmer og ved å lese om klubbens 
prosjekter er det tydelig at det har vært og er et stort engasjement for vår gode sak og 
mye godt Sorop,mistarbeid er nedlagt.   All ære ,l klubbens medlemmer! 

I et gulnet heGe jeg har – skrevet av Hanna Lund (1877-1967) som var medlem av Oslo 
Sorop*mistklubb fra starten i 1933 og var den første som holdt yrkesforedrag på vårt første 
landsmøte i Oslo i juni 1946 - står det blant annet om våre plikter som sorop*mister: 

Vi har klubbplikter, yrkesplikter, samfunnsplikter og internasjonale plikter.   

Vi har flere klubbplikter, men det vik*gste vi gjør er prosjektarbeid! Det gir oss styrke, samhold og 
vennskap!  Resultatet av våre prosjekter bidrar ,l å bedre barn og kvinners levekår over hele 
verden.   

Klubbpliktene har klubben ivaretaP på en veldig god måte med bl.a. alle floPe prosjekter opp 
gjennom årene. For å nevne noen få:  

• Fra oppstart bidro klubbens medlemmer med hjelp og skapte hyggelige opplevelser for 
barna på barnehjemmet Hans Cappelens Minde 

• Det var gode orienteringer om betydningsfulle kvinners liv og virke 

• Engelsk-kurs 

• Hjelp *l gamle flyktninger fra 1.verdenskrig 

Et langt sprang i *d *l store prosjekter hvor klubben har taP sine samfunnsplikter alvorlig:  

• "Oss kvinner i mellom"prosjektet fra 2012 – hyggelig samvær med innvandrerkvinner med 
tema fra geografi *l matlaging 

• NaboVenn prosjektet  

• Klubben inviterer *l gra*s og åpne møter for innvandrerkvinner. Fokus på språktrening, 
innføring i norsk kultur og *l hyggelig sosialt kvinne-fellesskap.   Kulturutveksling. 
Diskusjoner om samfunnsaktuelle hendelser, og sosiale ak*viteter som strikking, dans og gå 
turer.  



• Omvendt Julenisse – samarbeid med en organisasjon som jobber for å gi vanskeligs*lte 
barnefamilier en hyggelig jul å se frem mot.   Klubben har bidraP med pengegaver *l dePe 
floPe prosjektet.  

• Fortellerteateret «Valgt det» - lilla sløyfer salg 

• Prosjekter i forbindelse med FN’s merkedager, spesielt Oransje dager og 8.mars  

Andre klubbplikter er ivaretaP – deltakelse på landsmøter og representantskapsmøter, 
distriktsmøter og andre møter klubber og medlemmer i mellom.   Det er hyggelig å lese om at 
klubben de siste årene har jobbet intenst for å øke medlemsmassen og at det har giP resultater! 
Synliggjøring og bevisstgjøring om vårt arbeid som Sorop*mister har sikkert bidraP sterkt *l 
klubbens medlemsverving. 

Yrkespliktene:  

Jeg leser at klubben allerede på det første møtet i 1948 var i gang med yrkesforedrag og «five 
minutes talk».    

Det har Skien-Porsgrunn virkelig gjort grundig med faste yrkesforedrag og presentasjoner av nye 
medlemmer. På denne måten blir vi kjent med forskjellige yrker og skaper nePverk som er vik*ge 
for yrkeskvinner.  Morsomt å lese om det første yrkesforedraget som handlet om ”Lærerinnens 
s*lling ved de høyere skoler siden pikene rykket inn”.    Historien sier ikke noe om hvem det var 
som hadde foredraget men et fint uDrykk «siden pikene rykket inn»).     

Den gangen var det vik*gere enn nå? at klubben hadde stor spredning i yrker. Det var den gang 
alle var Dis og *tulerte seg med Frk eller Fru og med *Del – godt vi har haD en god utvikling på 
deDe.  

Nasjonale plikter ble innfridd allerede i 1955 hvor klubben påtok seg presidentskapet eller 
unionsstyret som vi sier.   Arkitekt Gulla Karsten fra Skien var unionspresident i perioden 
1955-1957 og med seg hadde hun Ingrid Ekman Nordgaard som unionssekretær og Liv Pedersen 
som unionskasserer.     

Klubben har vært synlig på unionsnivå med bl.a. Ingrid Ekman Nordgaard som var guvernør.   
I «nyere» *d Skien-Porsgrunn vært er godt representert på unionsnivå bl.a. med Berit Vale, 
Tove GliDenberg og Irene Sunde som sammen med Tove Akre fra Larvik utgjør 
Moldovakomiteen. Dere har gjort et formidabelt arbeid og i godt samarbeid med de andre 
fadderklubbene.   Moldova-prosjektet var også sterkt representert i SIE siD prosjekt Women 
in War Zones. Leder av Moldova-komiteen Berit Vale er med i Norgesunonens utvidede 
unionsstyre og har gjort en stor innsats der.    

Jeg har beklageligvis mange hull i min historikk når det gjelder deltagelse på nasjonalt nivå. 
Det er sikkert mange som kan fortelle om det.  

Internasjonale plikter    



De var også reiseglade damer, de som var med fra starten av klubben; alt i 1949 deltok en av dem 
med bri*sk sorop*mists*pendium på seminar i England, en annen deltok på møte i København.  
Det ble opprePet kontakt med søsterklubber i Holland, England og Amerika.  

Klubben har verdsaG det gode samarbeidet med Sorop,mister i andre land gjennom kontakt 
med vennskapsklubbene!    I dag har klubben kontakt med Sorop,mister i sine 
vennskapsklubber: StraJord upon Aven, England og Mosfellsbær på Island.  

Som sagt, Ingrid Ekman Nordgaard var guvernør og deltok derfor på internasjonale møter går jeg 
ut fra, bl.a. som representant for Norgesunionen på SIE’s guvernørmøter.  



---- 

Sorop,mist Interna,onal Norgesunionen gratulerer Skien-Porsgrunn Sorop,mistklubb med 75- 
års-jubileet. Vi takker klubben for arbeidet som gjennom bevisstgjøring og prosjekter har bidraG 
,l å bedre levekårene ,l jenter og kvinner lokalt, nasjonalt og internasjonalt!   
Med diplomet følger kr 500 som sikkert vil bli brukt ,l et vik,g prosjekt for klubben. 

Unionsstyret ønsker dere alle en fin jubileumsfeiring og ønsker all mulig lykke *l fremover med 
deres gode sorop*mistarbeid.   

For unionsstyret 2021-2023 / Grethe Mary Sørensen  
.... 

Jeg vil gjerne sende en personlig hilsen *l dere alle.  Tusen takk for hyggelig invitasjon fra 
dere og jeg ville svært gjerne ha vært med dere på feiring av 75 år i kveld!  Dessverre ble det 
ikke slik, Guvernør-møtet i Bra*slava falt sammen med feiringen.  Hipp hurra for dere og 
tusen takk for et veldig godt samarbeid med dere i *den som 1.visepresident og 
unionspresident.   hilsen Grethe 


